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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Ochrony Środowiska, Zasobów Naturalnych 
i Leśnictwa (nr 196)

Komisji Samorządu Terytorialnego i Polityki Regionalnej 
(nr 300)
17 lipca 2019 r.
Komisje: Ochrony Środowiska, Zasobów Naturalnych i Leśnictwa oraz Samo-
rządu Terytorialnego i Polityki Regionalnej, obradujące pod przewodnictwem 
posła Andrzeja Maciejewskiego (Kukiz15), przewodniczącego Komisji Samo-
rządu Terytorialnego i Polityki Regionalnej, rozpatrzyły: 

– uchwałę Senatu w sprawie ustawy o zmianie ustawy o utrzymaniu czysto-
ści i porządku w gminach oraz niektórych innych ustaw (druk nr 3635).

W posiedzeniu udział wzięli: Sławomir Mazurek podsekretarz stanu w Ministerstwie Środowiska 
wraz ze współpracownikami, Marek Surmacz p.o. zastępcy głównego inspektora ochrony środowi-
ska, Adam Musiała dyrektor Biura Zarządzania Gospodarką Odpadami Komunalnymi w Urzędzie 
Miasta Bydgoszczy, Katarzyna Marzantowicz p.o. kierownika Wydziału Finansowania Krajowego 
w Departamencie Ochrony Ziemi Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej, 
Małgorzata Szymborska doradca techniczny Najwyższej Izby Kontroli, Paweł Tomczak dyrektor 
Biura Związku Gmin Wiejskich RP wraz ze współpracownikami, Dominik Marczyk członek zarządu 
Związku Pracodawców Gospodarki Odpadami, Michał Dąbrowski przewodniczący rady Polskiej Izby 
Gospodarki Odpadami, Marek Wójcik pełnomocnik zarządu ds. legislacyjnych Związku Miast Polskich 
wraz ze współpracownikami oraz Marcin Łomzik członek Polskiego Stowarzyszenia Stacji Demontażu 
Pojazdów EKO-AUTO.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Bartosz Bąk, Dariusz Myrcha, Jolanta 
Osiak – z sekretariatów Komisji w Biurze Komisji Sejmowych; Łukasz Grabarczyk i Krzysztof 
Karkowski – legislatorzy z Biura Legislacyjnego.
Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):

Dzień dobry. Zapraszam już wszystkich na miejsca.
Otwieram wspólne posiedzenie Komisji Ochrony Środowiska, Zasobów Naturalnych 

i Leśnictwa oraz Komisji Samorządu Terytorialnego i Polityki Regionalnej.
Na podstawie listy obecności stwierdzam kworum.
Witam przybyłych gości, panie i panów posłów. Witam pana podsekretarza stanu Sła-

womira Mazurka z Ministerstwa Środowiska i przybyłych samorządowców.
Proszę państwa, porządek dzisiejszego posiedzenia przewiduje rozpatrzenie uchwały 

Senatu w sprawie ustawy o zmianie ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gmi-
nach oraz niektórych innych ustaw (druk nr 3635). Czy są uwagi do porządku obrad? 
Nie widzę. Nie słyszę. Stwierdzam jego przyjęcie.
Wpłynęła do nas uchwała Senatu. Mamy w tejże do rozstrzygnięcia 17 poprawek. 

Z wniosków i konsultacji z Biurem Legislacyjnym uznaliśmy, że poprawki nr 11,12 i 13 
mogą być zblokowane. Taka jest sugestia.
Przechodzimy po kolei do poszczególnych poprawek. Czy jest sprzeciw wobec przyję-

cia poprawki nr 1? Nie słyszę. Przyjęliśmy.
Poprawka nr 2 – czy jest sprzeciw? Stwierdzam przyjęcie.
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Poprawka nr 3 – czy jest sprzeciw? Przyjęliśmy, dziękuję.
Poprawka nr 4? Dziękuję, przyjęliśmy.
Poprawka nr 5? Dziękuję, przyjęliśmy.
Poprawka nr 6? Przyjęliśmy.
Poprawka nr 7? Dziękuję, przyjęliśmy.
Poprawka nr 8? Przyjęliśmy.
Poprawka nr 9? Bardzo proszę, poseł Wilczyński.

Poseł Ryszard Wilczyński (PO-KO):
Dziękuję  serdecznie.  Przy  poprzednich  nie  zabierałem  głosu,  bo Senat  szczęśliwie 
dostrzegł podnoszone przez nas kwestie. Natomiast tutaj  jesteśmy w słynnym art. 4 
i chciałbym prosić o sprecyzowanie sformułowania „nowy pojazd”. Prosiłbym o odpo-
wiedź,  czy  gdzieś  jest  zdefiniowane,  co to jest  nowy  pojazd,  czy  też  nie.  Jeżeli  nie, 
to wydaje się, że mamy problem. Może wkradł nam się kolokwializm.

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):
Dziękuję. Proszę, strona rządowa.

Podsekretarz stanu w Ministerstwie Środowiska Sławomir Mazurek:
Konsultowaliśmy ten zapis z Ministerstwem Infrastruktury. Gospodarz tej ustawy twier-
dzi, że nie będzie problemów z interpretacją i my takie wyjaśnienie przyjęliśmy.

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):
Dziękuję. Czy Biuro Legislacyjne ma uwagi? Nie ma. Czy jest zatem sprzeciw wobec 
przyjęcia poprawki nr 9? Przyjęliśmy, dziękuję.
Poprawka nr 10? Przyjęliśmy.
Poprawki zblokowane nr 11,12 i 13. Czy jest sprzeciw wobec ich przyjęcia? Dziękuję, 

przyjęliśmy.
Poprawka nr 14 – czy jest sprzeciw? Nie słyszę. Przyjęliśmy.
Poprawka nr 15? Proszę, Biuro Legislacyjne.

Legislator Krzysztof Karkowski:
Dziękuję, panie przewodniczący. Ze strony Biura Legislacyjnego jest uwaga do poprawki 
nr 15, która polega na skreśleniu art. 20, stanowiącego w obecnym brzmieniu, przyjętym 
przez Sejm, przepis będący normą kolizyjną w przypadku stosowania kar pieniężnych 
w porównaniu z dotychczasowymi przepisami  i sposobu stosowania  ich w przypadku 
przyjęcia nowych przepisów dotyczących kar pieniężnych w naszej ustawie. Senat twier-
dzi, że ten przepis jest zbędny z powodu, iż będzie stosowany art. 189 Kodeksu postępowa-
nia administracyjnego. Z uzasadnienia tej poprawki senackiej wiemy, że nie został wzięty 
pod uwagę art. 9zf ustawy czystościowej, którą zmieniamy w art. 1 naszej ustawy. Art. 
9zf wyraźnie stwierdza, że w przypadku kar administracyjnych nakładanych tą ustawą 
stosuje się przepisy Ordynacji podatkowej. W naszej ocenie może to powodować wyłą-
czenie stosowania art. 189c Kodeksu postępowania administracyjnego. W związku z tym 
z dużą dozą pewności można powiedzieć, że art. 20 jest potrzebny, gdyż w przypadku jego 
skreślenia nie znajdzie zastosowania art. 189c.

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):
Dziękuję. Pan minister Mazurek.

Podsekretarz stanu w MŚ Sławomir Mazurek:
Bardzo dziękuję. Nie zgadzamy się z tym. O szczegółach powie pani dyrektor Gosk.

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):
Proszę bardzo, pani dyrektor.

Dyrektor Departamentu Gospodarki Odpadami Ministerstwa Środowiska Magda 
Gosk:

Bardzo dziękuję. Art. 9zf odsyłający do przepisów działu 3 ustawy – Ordynacja podatkowa 
– nie widzimy tutaj kolizji ze stosowaniem łącznym z Kodeksem postępowania admini-
stracyjnego. Przepisy Ordynacji podatkowej będą odnosić się do możliwości umorzenia, 
rozłożenia kar na raty i innych tego rodzaju uregulowań. Natomiast równocześnie może 
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działać artykuł Kodeksu postępowania administracyjnego, który mówi, że zastosowanie 
mają przepisy względniejsze dla strony. Tak że my nie dostrzegamy tutaj takiego ryzyka.

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):
Dziękuję. Czy wątpliwości Biura Legislacyjnego zostały rozwiane? Dziękuję bardzo. Czy 
jest sprzeciw wobec przyjęcia poprawki nr 15. Dziękuję, przyjęliśmy.
Poprawka nr 16 – czy jest sprzeciw? Przyjęliśmy.
Poprawka nr 17? Dziękuję, przyjęliśmy.
Stwierdzam, że rozstrzygnęliśmy wszystkie poprawki skierowane z Senatu.
Czy pani przewodnicząca Anna Paluch może być naszym sprawozdawcą?

Poseł Anna Paluch (PiS):
Mogę kontynuować tę misję, jeśli jest taka potrzeba.

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):
Dziękuję bardzo. Proszę państwa, stwierdzam, że przyjęliśmy sprawozdawcę. Na tym 
wyczerpaliśmy porządek obrad. Dziękuję wszystkim za przybycie.


